
Protokół 
LVII Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 22 września 2023 r. 
 
 
 Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16:10 Przewodniczący Rady Pan Marek Maciejewski, 
który przywitał przybyłych na Sesję radnych, sołtysów, pracowników gminy oraz 
zaproszonych gości.  
  
W sesji udział wzięli radni: 

Dembska Monika 
Janiak Jędrzej 
Kirkowska Ewa  
Maciejewski Marek 
Maćkowiak Tomasz 
Michałowska Donata 
Rajchelt Jan  
Strzelczyk Janina 
Szymczak Łukasz 
Świątczak Krzysztof 
Wilczyk Maria 
Wysz Dorota 
 
oraz sołtysi: 

Doba Paweł 
Fludra Jolanta 
Jaroszewska Lucyna 
Karolczak Magdalena 
Lesiński Henryk 
Lesiński Stanisław 
Mąderek Jan 
Nowicki Eugeniusz 
Nowicki Ferdynand 
Rutkowska Mirosława 
Tomkowiak Mieczysław 
Walkowiak Jacek 
Wysz Dorota  
 
a także: 
Bogdan Kemnitz - Wójt Gminy 
Ewa Iczakowska - Sekretarz Gminy/Zastępca Wójta  
Agata Kaczmarek - Skarbnik Gminy  
Monika Niemier - Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 



Magdalena Sołtysiak - Kierownik Referatu Oświaty 
Anna Woźniak -Tyczka - Radca prawny. 
Paulina Grzybek - Prezes Zarządu Stowarzyszenia Rozwoju Oświaty i Upowszechniania 
Kultury na Wsi 
Anna Neugebauer - Błaszczyk - Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Ziminie 
Mariusz Przybyła - Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie 
 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że do podejmowania prawomocnych uchwał 
wymagana jest obecność co najmniej połowy ustawowego składu Rady Gminy i zarządził 
głosowanie obecności radnych. Obecność potwierdziło 12 radnych, co stanowi quorum. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Interpelacje radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej Sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji.  

5. Informacja o zakończonym roku szkolnym oraz przygotowanie szkół do roku szkolnego 
2023/2024. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie 
bezprzetargowym na okres 3 lat nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy 
Kleszczewo, oznaczoną numerem ewidencyjnym 24/1 i 24/2 w obrębie ewidencyjnym 
Bylin. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie 
bezprzetargowym na okres 3 lat części nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy 
Kleszczewo, oznaczoną numerem ewidencyjnym 17 w obrębie ewidencyjnym Poklatki. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie 
bezprzetargowym na okres 3 lat części nieruchomości rolnej o powierzchni 1,09 ha, 
stanowiącej własność Gminy Kleszczewo, oznaczoną numerem ewidencyjnym 168/4 
w obrębie ewidencyjnym Kleszczewo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie 
bezprzetargowym na okres 3 lat części nieruchomości rolnej o powierzchni 1,00 ha, 
stanowiącej własność Gminy Kleszczewo, oznaczoną numerem ewidencyjnym 168/4 
w obrębie ewidencyjnym Kleszczewo. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie 
bezprzetargowym na okres 3 lat nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy 
Kleszczewo, oznaczoną numerem ewidencyjnym 20 w obrębie ewidencyjnym 
Krzyżowniki. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie 
bezprzetargowym na okres 3 lat nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy 
Kleszczewo, oznaczoną numerem ewidencyjnym 84 i 85 w obrębie ewidencyjnym 
Poklatki. 



12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie 
bezprzetargowym na okres 3 lat nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy 
Kleszczewo, oznaczoną nr ewidencyjnym 81/2 w obrębie ewidencyjnym Tulce. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego działki o nr ewid. 
106/1, 106/2, 108/27, 108/32, 108/33, 108/34 w miejscowości Gowarzewo, obręb ewid. 
Gowarzewo, gm. Kleszczewo. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego teren w rejonie 
ul. Dębowej i Gajowej w miejscowości Tulce, obręb ewid. Tulce, gm. Kleszczewo. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego teren w rejonie 
ul. Agrestowej, Truskawkowej, Malinowej, Jeżynowej, Porzeczkowej, Poziomkowej, 
Roślinnej, Ogrodowej, Owocowej, Winogronowej, Oliwkowej i Borówkowej 
w miejscowości Gowarzewo, obręb ewid. Gowarzewo, gm. Kleszczewo. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na realizację zadań 
inwestycyjnych obejmujących finansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub 
robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji 
zabytków, ich rozliczania oraz kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy 
Zabytków. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo 
na lata 2023-2041. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-
2027: 

a) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 
b) przedstawienie informacji o kandydatach, 
c) przedstawienie zasad głosowania, 
d) przeprowadzenie tajnego głosowania 
e) odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej z przeprowadzonego głosowania, 
f) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór ławników na kadencję 2024-2027. 

20. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 

21. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

22. Zapytania i wolne wnioski. 

23. Zakończenie. 

Ad. 2 porządku posiedzenia 
 Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący obrad poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił uwag 
i spytał, czy w chwili obecnej są jakieś uwagi  ? 



W związku z brakiem uwag członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem 
protokołu LVI Sesji. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Ad. 4 porządku posiedzenia  
Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas LVI Sesji Rady Gminy przedstawiła 

Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 

Informacja o zakończonym roku szkolnym oraz przygotowanie szkół do roku szkolnego 
2023/2024. 

Pierwsza głos zabrała Pani Anna Neugebauer-Błaszyk Dyrektor Zespołu Szkolno – 
Przedszkolnego w Ziminie. 

Pani Anna Neugebauer - Błaszyk w placówce pracuje od roku jako nauczyciel biologii.  

W związku z ogromem obowiązków w drugiej prowadzonej przez siebie placówce, Dyrektor 
Krzysztof Nowak zrezygnował z pełnionej funkcji w Ziminie a stanowisko dyrektora od dnia 
1 września objęła Pani Neugebauer - Błaszyk. 

W roku szkolnym 2022/2023 egzamin ósmoklasisty zakończyło 9 uczniów w tym dwoje 
z orzeczeniami. 

Szkoła w Ziminie jest jednozmianowa, lekcje kończą się o godzinie 14:15, świetlica szkolna 
działa do godziny 17:00.  
W zespole są 3 grupy przedszkolne, w których jest łącznie 48 dzieci. Liczba dzieci 
przedszkolnych od ubiegłego roku podwoiła się. 
Szkoła jest przygotowana do nowego roku szkolnego. Udało się pozyskać wszystkich 
nauczycieli, jedynie poszukiwany jest nauczyciel j. angielskiego w klasach 1-6. Do oddziału 
przedszkolnego została zatrudniona nowa nauczycielka oraz dwie Panie wspomagające. 
Zatrudniony został logopeda oraz zwiększono etat godzinowy psychologa. 
Sale dydaktyczne są w pełni wyposażone, będzie nowy plac zabaw, w przerwie zimowej 
planowany jest remont sal, malowanie. 
 Informacje o Zespole Szkół w Kleszczewie przedstawił Dyrektor Mariusz Przybyła, 
który pełni funkcję od dnia 1 września 2023 r.  
Na wstępie wypowiedzi Pan Dyrektor powiedział kilka słów o sobie, o swoim doświadczeniu 
i kompetencjach do kierowania szkołą w Kleszczewie. 
Pan Dyrektor podziękował za miłe przyjęcie w gminie i wyraził przekonanie o zgodnej 
i konstruktywnej współpracy z wicedyrektorkami i przedstawicielami pozostałych gminnych 
jednostek. 
Pan Dyrektor podkreślił potrzebę budowy nowego przeszkolą ponieważ w szkole jest już dość 
ciasno, gmina się rozwija, napływają nowi mieszkańcy i dzieci w szkole jest też co raz więcej. 
Zwrócił uwagę na obecną infrastrukturę wokół szkół gminnych, parkingi których w dużych 
miastach mogą tylko pozazdrościć. 



Dyrektor powiedział, że nie planuje wprowadzać drastycznych zmian w szkole, to co zostało 
wypracowane i jest dobre pozostanie, szczególną uwagę należy poświęcić bezpieczeństwu. 
W szkole są aktualnie 3 wakaty.  
Lekcje są organizowane w godzinach max do 15, dwuzmianowość polega na tym, że część klas 
zaczyna zajęcia od 2, 3 godziny lekcyjnej. 
Świetlica działa w dotychczasowych godzinach i jest wypełniona po brzegi. 
Pan Dyrektor chciałby aby w klasach 1-3 dzieci były oceniane opisowo, nie za pomocą 
oceniania numerycznego, tak aby dzieci dostawały komunikat co zrobiły dobrze a nad czym 
konkretnie muszą jeszcze popracować.  
Kolejna istotna sprawa to odejście od upubliczniania wizerunku dzieci na stronach 
internetowych i w mediach społecznościowych, nawet jeśli będą zgody rodziców. 
Komunikacja w szkole i z rodzicami elektroniczna, aby nie tworzyć niepotrzebnie 
dokumentów. 
Dyrektor Mariusz Przybyła powiedział, że w szkole dzieje się dobrze i wszyscy razem postarają 
się aby działo się jeszcze lepiej. Podziękował za możliwość uczestniczenia w Sesji i zaprosił 
wszystkich do współpracy oraz aktywnego uczestniczenia w życiu szkoły. 
 Radna Dorota Wysz spytała czy ocenianie kształtujące będzie tylko w klasach 1-3 ? 
Dyrektor ZS Kleszczewo odpowiedział, że chce odejść zupełnie od oceniania numerycznego 
w klasach 1-3. Ocenianie kształtujące jest już częściowo we wszystkich klasach, ale chciałby 
w ogóle odejść od oceniania numerycznego.  

Pani Dyrektor Neugebauer-Błaszyk dodała, że w klasach 1-3 jest stosowane ocenianie 
kształtujące i nie wyobraża sobie innego sposobu oceniania. Natomiast jeżeli chodzi o starsze 
klasy to należy na to spojrzeć szerzej, niektórzy uczniowie wręcz domagają się stopni bo jest 
to dla nich motywujące, dla innych wręcz przeciwnie, należy na to spojrzeć pod wieloma 
kątami. 

Informacje dotyczące szkoły podstawowej w Tulcach przedstawiła Kierownik Referatu 
Oświaty Pani Magdalena Sołtysiak. Z uwagi na zmianę terminu Sesji, Dyrektor Zespołu Szkół 
w Tulcach nie mógł uczestniczyć posiedzeniu. 

Zespół Szkół w Tulcach składa się z przedszkola i szkoły podstawowej. 
W przedszkolu obecnie jest 134 dzieci. Jest sześć grup, czyli dwie grupy mniej niż w roku 
poprzednim. 
Do obsługi zatrudnione są trzy woźne oddziałowe oraz zapotrzebowanie jest na 12 pań 
nauczycielek, niestety w tej chwili są trzy wakaty. 
Dyrektor uzyskał zgodę Kuratora Oświaty na zatrudnienie jednego nauczyciela bez pełnych 
kwalifikacji i będzie ta osoba zatrudniona od października. 
W szkole podstawowej w klasach 1-3 mamy jest 226 uczniów - 11 oddziałów, w klasach 4-8 
334 uczniów - 16 oddziałów. 
W szkole podstawowej zatrudnionych jest 16 pracowników obsługowych, nauczycieli 
dyplomowanych 28, mianowanych 24, kontraktowych początkujących 24. 

Pan Dyrektor prosił przekazać, że bardzo ułatwiło organizację planu lekcji w szkole to, 
że nie ma już tych dwóch grup przedszkolnych, które były umieszczone przy sali 
gimnastycznej. Te dwie salki zostały połączone i to również jest przeznaczone na salkę 
gimnastyczną dla dzieci, dlatego plan lekcji łatwiej było ułożyć. 



Nie ma pełnej zmianowości w klasach 1-3, jest też tak trochę na zakładkę jak w tej chwili 
w Kleszczewie. Dzieci kończą między 14.00 a 15.00. Najpóźniej dzieci kończą lekcje  
o godzinie 15.30. 
Świetlica szkolna jest czynna od godziny 7.00 do 17.00. Jest więcej dzieci i więcej godzin 
przebywają w świetlicy, w związku z tym godziny świetlicowe zwiększyliśmy do 100 godzin.  

 
Radni nie mieli pytań w związku z czym Przewodniczący obrad podziękował gościom 

za przybycie i przedstawione informacje. 
 
Ad. 6 

Projekt Uchwały Nr LVII/478/2023 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
w trybie bezprzetargowym na okres 3 lat nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy 
Kleszczewo, oznaczoną numerem ewidencyjnym 24/1 i 24/2 w obrębie ewidencyjnym Bylin 
przedstawiła Pani Monika Niemier. Projekt uchwały był omawiany podczas posiedzenia 
komisji. 

W dniu 08 września 2023 r. dotychczasowy dzierżawca zwrócił się do Wójta Gminy 
Kleszczewo z wnioskiem o przedłużenie umowy dzierżawy z dnia 02 września 2019 r. Wniosek 
dotyczy działki gruntu o numerze ewidencyjnym 24/1, położonej w obrębie ewidencyjnym 
Bylin o powierzchni 1,3288 ha oraz części działki gruntu o numerze ewidencyjnym 24/2, 
położonej w obrębie ewidencyjnym Bylin o powierzchni 0,0712 ha. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan Przewodniczący 
przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LVII/478/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 

Projekt Uchwały Nr LVII/479/2023 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
w trybie bezprzetargowym na okres 3 lat części nieruchomości rolnej, stanowiącej własność 
Gminy Kleszczewo, oznaczoną numerem ewidencyjnym 17 w obrębie ewidencyjnym Poklatki. 

Pani Kierownik powiedziała, że projekt uchwały był szczegółowo omawiany podczas 
posiedzenia komisji. 

Dotychczasowy dzierżawca zwrócił się do Wójta Gminy Kleszczewo z wnioskiem 
o przedłużenie umowy dzierżawy z dnia 01 września 2020 r. Wniosek dotyczy części działki 
gruntu o numerze ewidencyjnym 17, położonej w obrębie ewidencyjnym Poklatki 
o powierzchni 2,91 ha. 

 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan Przewodniczący 
przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 



W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LVII/479/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 

Projekt Uchwały Nr LVII/480/2023 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
w trybie bezprzetargowym na okres 3 lat części nieruchomości rolnej o powierzchni 1,09 ha, 
stanowiącej własność Gminy Kleszczewo, oznaczoną numerem ewidencyjnym 168/4 
w obrębie ewidencyjnym Kleszczewo. Uchwała była szczegółowo omawiana podczas 
posiedzeń komisji. 

Dotychczasowy dzierżawca zwrócił się do Wójta Gminy Kleszczewo z wnioskiem 
o przedłużenie umowy dzierżawy z dnia 01 września 2020 r. Wniosek dotyczy części działki 
gruntu o numerze ewidencyjnym 168/4, położonej w obrębie ewidencyjnym Kleszczewo 
o powierzchni 1,09 ha. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan Przewodniczący 
przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LVII/480/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 

Projekt Uchwały Nr LVII/481/2023 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
w trybie bezprzetargowym na okres 3 lat części nieruchomości rolnej o powierzchni 1,00 ha, 
stanowiącej własność Gminy Kleszczewo, oznaczoną numerem ewidencyjnym 168/4 
w obrębie ewidencyjnym Kleszczewo. Uchwała była szczegółowo omawiana podczas 
posiedzeń komisji. 

07 września 2023 r. dotychczasowy dzierżawca zwrócił się do Wójta Gminy Kleszczewo 
z wnioskiem o przedłużenie umowy dzierżawy z dnia 01 września 2020 r. Wniosek dotyczy 
części działki gruntu o numerze ewidencyjnym 168/4, położonej w obrębie ewidencyjnym 
Kleszczewo o powierzchni 1,00 ha. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan Przewodniczący 
przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LVII/481/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 



Ad. 10 
 Projekt Uchwały Nr LVII/482/2023 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

w trybie bezprzetargowym na okres 3 lat nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy 
Kleszczewo, oznaczoną numerem ewidencyjnym 20 w obrębie ewidencyjnym Krzyżowniki. 
Uchwała była szczegółowo omawiana podczas posiedzeń komisji. 

Dotychczasowy dzierżawca zwrócił się do Wójta Gminy Kleszczewo z wnioskiem 
o przedłużenie umowy dzierżawy nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy 
Kleszczewo, położonej w obrębie ewidencyjnym Krzyżowniki, o powierzchni 2,2638 ha 
stanowiącą działkę gruntu, oznaczoną numerem ewidencyjnym 20. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LVII/482/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 

 Projekt Uchwały Nr LVII/483/2023 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
w trybie bezprzetargowym na okres 3 lat nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy 
Kleszczewo, oznaczoną numerem ewidencyjnym 84 i 85 w obrębie ewidencyjnym Poklatki. 
Uchwała była szczegółowo omawiana podczas posiedzeń komisji. 

29 sierpnia 2023 r. dotychczasowy dzierżawca zwrócił się do Wójta Gminy Kleszczewo 
z wnioskiem o przedłużenie umowy dzierżawy z dnia 01 września 2020 r. Wniosek dotyczy 
części działki gruntu o numerze ewidencyjnym 84, położonej w obrębie ewidencyjnym 
Poklatki oraz część działki gruntu o numerze ewidencyjnym 85, położonej w obrębie 
ewidencyjnym Poklatki, o łącznej powierzchni 2,2638 ha. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LVII/483/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 

 Projekt Uchwały Nr LVII/484/2023 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
w trybie bezprzetargowym na okres 3 lat nieruchomości rolnej, stanowiącej własność Gminy 
Kleszczewo, oznaczoną nr ewidencyjnym 81/2 w obrębie ewidencyjnym Tulce. Uchwała była 
szczegółowo omawiana podczas posiedzeń komisji. 



W dniu 11 września 2023 r. dotychczasowy dzierżawca zwrócił się do Wójta Gminy 
Kleszczewo z wnioskiem o przedłużenie umowy dzierżawy z dnia 01 września 2020 r. Wniosek 
dotyczy działki gruntu o numerze ewidencyjnym 81/2, położonej w obrębie ewidencyjnym 
Tulce o powierzchni 2,62 ha. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LVII/484/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 

 Projekt Uchwały Nr LVII/485/2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego 
działki o nr ewid. 106/1, 106/2, 108/27, 108/32, 108/33, 108/34 w miejscowości Gowarzewo, 
obręb ewid. Gowarzewo, gm. Kleszczewo. Uchwała była szczegółowo omawiana podczas 
posiedzeń komisji. 
 Pani Kierownik powiedziała, że tereny o których mowa w uchwale, w studium 
warunków i zagospodarowania przestrzennego występują jako teren mieszkaniowy, natomiast 
w planie zagospodarowania jest wpisana rola oraz funkcja mieszana. Sporządzenie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego ma na celu określenie zasad zabudowy 
i zagospodarowania terenu objętego uchwałą. Celem jest doprowadzenie aby w planie 
miejscowym powstała funkcja mieszkaniowa na tym terenie. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LVII/485/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14 
 Projekt Uchwały Nr LVII/486/2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego teren 
w rejonie ul. Dębowej i Gajowej w miejscowości Tulce, obręb ewid. Tulce, gm. Kleszczewo. 
Uchwała była szczegółowo omawiana podczas posiedzenia komisji.  

Aktualnie w planie zagospodarowania tereny są oznaczone pod działalność gospodarczą 
z możliwością zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej. W związku z wydanymi 
pozwoleniami na budowę, funkcje w tym miejscu się odwróciły.  



W celu uporządkowania istniejącego stanu konieczne jest podjęcie uchwały i zmiana tego 
terenu na zabudowę mieszkaniową. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LVII/486/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 15 
 Projekt Uchwały Nr LVII/487/2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego teren 
w rejonie ul. Agrestowej, Truskawkowej, Malinowej, Jeżynowej, Porzeczkowej, 
Poziomkowej, Roślinnej, Ogrodowej, Owocowej, Winogronowej, Oliwkowej i Borówkowej 
w miejscowości Gowarzewo, obręb ewid. Gowarzewo, gm. Kleszczewo.  
Uchwała była szczegółowo omawiana podczas posiedzenia komisji. 

W związku z wydanymi pozwoleniami na budowę, funkcje w tym miejscu się 
odwróciły. Aktualnie w planie zagospodarowania tereny są oznaczone pod działalność 
gospodarczą z możliwością zabudowy mieszkaniowej. Obecnie na tym terenie jest zabudowa 
mieszkaniowa jednorodzinna. W celu uporządkowania istniejącego stanu konieczne jest 
podjęcie uchwały i zmiana tego terenu na zabudowę mieszkaniową. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LVII/487/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 16 
 Projekt Uchwały Nr LVII/488/2023 w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na 
realizację zadań inwestycyjnych obejmujących finansowanie prac konserwatorskich, 
restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 
gminnej ewidencji zabytków, ich rozliczania oraz kontroli w ramach Rządowego Programu 
Odbudowy Zabytków przedstawiła Pani Skarbnik. Uchwała była szczegółowo omawiana 
podczas posiedzenia komisji. 

Uchwała określa zasady i tryb udzielania dotacji na realizację zadań inwestycyjnych 
obejmujących finansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych 
przy zabytkach znajdujących się na terenie Gminy Kleszczewo, wpisanych do rejestru 
zabytków lub gminnej ewidencji zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy 
Zabytków. 



Wójt Gminy wystąpił o wydanie opinii o projekcie uchwały do Urzędu Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów oraz Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Nie wpłynęły uwagi 
do projektu uchwały. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LVII/488/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 17 
 Projekt Uchwały Nr LVII/489/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r.  

Pani Skarbnik powiedziała, że uchwała była szczegółowo omawiana podczas posiedzeń 
komisji, natomiast wprowadzano jeszcze kilka zmian. 
Dochody zwiększamy o kwotę 561 548,83 zł. Dochody budżetu na 2023 rok wyniosą po 

zmianie 91 809 999,30 zł, w tym dochody bieżące to kwota 62 682 322,31 zł, natomiast 
dochody majątkowe 29 127 676,99 zł. 
Jeżeli chodzi o wydatki, to zwiększają się one o 702 923,66 zł i po zmianie wydatki budżetu 
wyniosą 105 403 708,74 zł, w tym wydatki bieżące to kwota 62 930 999,19 zł, natomiast 
wydatki majątkowe 42 472 709,55 zł. 
Deficyt budżetu wynosi 13 539 709,44 zł. Zmieniają się przychody do kwoty 15 679 324,32 zł. 
Również zwiększają się dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych i po zmianie 
wyniosą 10 734 091,87 zł. 
Jeżeli chodzi o zmiany, które doszły jeszcze między komisją, a sesją, to zmniejszyliśmy plan 
o 1 002,42 zł z Funduszu Pomocy na podręczniki i materiały ćwiczeniowe dla uczniów z 
Ukrainy zgodnie z aktualizacją. 
W rozdziale 85213 zwiększono plan dotacji celowych o 1 680,00 zł na dofinansowanie 
opłacania składek na ubezpieczenie zdrowotne, zgodnie z pismem Wojewody 
Wielkopolskiego. 
W rozdziale 85216 zwiększono plan dotacji celowych o 43 852,00 zł na dofinansowanie wypłat 
zasiłków stałych, zgodnie z pismem Wojewody Wielkopolskiego. 
Pozostałe zmiany są to drobne zmiany, które pozwolą na uzyskanie i planowane wpływy 
dochodów i wydatków. 

 
W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 

Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LVII/489/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 



Ad. 18 
 Projekt Uchwały Nr LVII/490/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2023-2041. 

Zgodnie ze zmianami w budżecie na dzień 22 września 2023 r., dokonano następujących zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kleszczewo: 

1. Dochody ogółem zwiększono o 561 548,83 zł, z czego dochody bieżące zwiększono  
o 557 482,84 zł, a dochody majątkowe zwiększono o 4 065,99 zł. 

2. Wydatki ogółem zwiększono o 702 923,66 zł, z czego wydatki bieżące zwiększono  
o 653 117,44 zł, a wydatki majątkowe zwiększono o 49 806,22 zł. 

Wynik budżetu jest deficytowy i po zmianach wynosi -13 593 709,44 zł. 
W Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kleszczewo: 

1. Przychody budżetu zwiększono o 141 374,83 zł i po zmianach wynoszą  
15 679 324,32 zł. 

2. Rozchody nie uległy zmianie. 
Do załącznika nr 2 dodano następujące przedsięwzięcia: 

1. Budowa trybun na terenie kompleksu sportowo-rekreacyjnego w Kleszczewie; 
2. Budowa drogi wraz z chodnikami oraz zjazdami - ul. Lawendowa w miejscowości 

Gowarzewo w tym dofinansowanie z RFRD; 
3. Dokapitalizowanie ZK Sp. z o.o. w Kleszczewie na zadanie pn. Budowa kanalizacji - 

ul. Lawendowa w miejscowości Gowarzewo; 
4. Budowa oświetlenia drogowego ul. Siekierecka Gowarzewie. 

Dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: 
1. Włączenie społeczne mieszkańców Gminy Kleszczewo poprzez rewitalizację 

miejscowości Komorniki oraz Nagradowice; 
2. Projekt Ronda i chodników w Tulcach przy Sanktuarium; 
3. Budowa oświetlenia drogowego na terenie gminy; 
4. Budowa kanalizacji sanitarnej ul. Siekierecka w miejscowości Gowarzewo o kwotę 

1 150 000 zł 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LVII/490/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 19 
 Projekt Uchwały Nr LVII/491/2023 w sprawie wyboru ławników do sądów 
powszechnych na kadencję 2024-2027 

a) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 
Do komisji zgłosiły się trzy radne: Ewa Kirkowska, Janina Strzelczyk i Maria Wilczyk. 

b) przedstawienie informacji o kandydatach, 



Pani Sekretarz powiedziała, że opinia o kandydatach została przedstawiona radnym podczas 
posiedzenia komisji oraz jest udostępniona w systemie eSesja. 

Prezes Sądu Okręgowego w Poznaniu ustalił liczbę ławników, którzy mają być wybrani przez 
Radę Gminy Kleszczewo. 

Do Sądu Rejonowego w Środzie Wielkopolskiej wybranych ma być dwóch ławników, do Sądu 
Rejonowego Poznań - Grunwald i Jerzyce w Poznaniu wybrany ma być jeden ławnik, w tym 
jeden do orzekania w sprawach zakresu prawa pracy. 

Do Sądu Okręgowego w Poznaniu wybranych miało być trzech ławników.  

W terminie do 30 czerwca br. zgłoszonych zostało trzech kandydatów na ławników.  

Do Sądu Rejonowego w Środzie Wielkopolskiej kandydatami na ławników są pani Mariola 
Melewska i pani Elżbieta Zimniak. Do Sądu Rejonowego Poznań - Grunwald i Jerzyce 
w Poznaniu jest pani Maria Elżbieta Gajewska. 

Do Sądu Okręgowego w Poznaniu nie zgłosił się żaden kandydat. 

 Pan Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach w celu przygotowania kart 
do głosowania oraz wyboru spośród członków Komisji Skrutacyjnej jej przewodniczącego. 

c) przedstawienie zasad głosowania, 
Na przewodniczącą Komisja wybrano Panią Ewę Kirkowską. Przewodnicząca Komisji 
Skrutacyjnej przedstawiła zasady głosowania. 

1. Głosowanie jest tajne i odbywa się przy pomocy kart do głosowania sporządzonych 
odrębnie dla każdego sądu, czyli 2 karty: 

- pierwsza:  Sąd Rejonowy w Środzie Wlkp. 
- druga:  Sąd Rejonowy Grunwald i Jeżyce w Poznaniu. 

2. Kandydaci na ławników umieszczeni są na karcie do głosowania w porządku 
alfabetycznym.  
3. Karta do głosowania zawiera treść „Karta do głosowania w wyborach ławnika/ów do: 

- pierwsza do  Sądu Rejonowego w Środzie Wlkp. oraz pytanie „ Czy jesteś za wyborem 
na ławnika ?” 
- druga do Sądu Rejonowego Poznań Grunwald i Jeżyce w Poznaniu oraz pytanie „ Czy 
jesteś za wyborem na ławnika ?” 

Poniżej w kolejności alfabetycznej nazwisko, imię (imiona) kandydata.  
Obok każdego nazwiska z prawej strony w jednej linii umieszcza się dwie jednakowe kratki 
- jedna obok wyrazu „tak” oraz  druga obok wyrazu „nie”. 
4. Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie przy nazwisku kandydata znaku „x” 
w kratce obok wyrazu „tak” opowiadając się w ten sposób za wyborem lub obok wyrazu „nie” 
opowiadając się w ten sposób przeciwko wyborowi tego kandydata na ławnika. 
5. Jeśli radny na karcie do głosowania: 

1) postawi przy nazwisku kandydata znak „x” w kratce obok wyrazu ”tak” i w kratce obok 
wyrazu „nie” 
2) nie postawi znaku „x” w kratce obok wyrazu ”tak” ani w kratce obok wyrazu „nie” 

to wtedy jego głos uważa się za ważny bez dokonania wyboru w obrębie tego kandydata (głos 
neutralny, tzw. wstrzymujący się). 
6. Kandydata na ławnika uważa się za wybranego, jeżeli w głosowaniu uzyskał więcej 
głosów – znaków „x” w kratce obok wyrazu „tak” od sumy znaków „x” w kratce obok wyrazu 
„nie”. 

d) przeprowadzenie tajnego głosowania, 



Radni kolejno oddawali głosy w tajnym głosowaniu, po czym została ogłoszona przerwa w celu 
podliczenia głosów. 

e) odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej z przeprowadzonego głosowania, 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej. 
Uprawnionych do głosowania było 12 radnych. 

Na ławników do Sądu Rejonowego w Środzie Wlkp. zgłoszono kandydaturę Pani Marioli 
Melewskiej i Pani Elżbiety Zimniak. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania otrzymano następujące wyniki: 

 Liczba głosów  za wyborem przeciw wyborowi  bez dokonania wyboru 

1) Mariola Melewska  11  1   0 
2) Elżbieta Zimniak,  11  1   0 

Na ławnika do Sądu Rejonowego Poznań - Grunwald i Jeżyce w Poznaniu, do orzekania 
w sprawach z zakresu prawa pracy zgłoszono kandydaturę Pani Marii Elżbiety Gajewskiej. 

Liczba głosów  za wyborem przeciw wyborowi  bez dokonania wyboru  
1) Maria Elżbieta Gajewska 11  0   1 
f) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór ławników na kadencję 2024-2027. 

 
Stwierdza się, że w wyniku przeprowadzonego głosowania tajnego dokonano wyboru 
ławników do Sądu Rejonowego w Środzie Wlkp.:  

1. Elżbieta Zimniak, 
2. Mariola Melewska 

Stwierdza się, że w wyniku przeprowadzonego głosowania tajnego dokonano wyboru ławnika 
do Sądu Rejonowego Poznań - Grunwald i Jeżyce w Poznaniu, do orzekania w sprawach 
z zakresu prawa pracy: 

1. Maria Elżbieta Gajewska 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr LVII/491/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 20 
Radna Maria Wilczyk powiedziała, że 19 września br. odbyło się wspólne posiedzenie Komisji 
Rady Gminy, podczas którego radni zapoznali się z działalnością Zakładu Komunalnego 
w Kleszczewie oraz zostały szczegółowo omówione projekty uchwał. 
 
 
 



Ad. 21 
Wydarzenia 
4 IX – rozpoczęcie roku szkolnego Wójt uczestniczył w inauguracji w szkole w Kleszczewie – 

podziękowanie za pracę dotychczasowej dyrekcji z dyr Marzeną Socha oraz wprowadzenie 
nowego dyrektora Mariusza Przybyłę. 

5 IX – 25 IX – zebrania w sołectwach. Sprawozdanie z realizacji FS za 2023 rok, uchwalenie 
planu FS na rok 2024. Wójt przedstawiał informacje o rodzaju i sposobie wykonywania 
zadań przez gminę oraz o stanie wykorzystywanych na ten cel zasobów materialnych.   

9 IX – otwarcie ścieżki rowerowej Poznań -Tulce. Powiat reprezentowany przez Starostę Jana 
Grabkowskiego 

9 XI – 120-lecie OSP Gowarzewo. Msza św. w kaplicy, przemarsz jednostek ulicami 
Gowarzewa , uroczystość na terenie kompleksu sportowo-rekreacyjnego. 

12 IX – spotkanie z dyrektorem Wód Polskich – rozmowa na temat możliwości rekultywacji 
stawu w Tulcach oraz  wniosek w sprawie konieczności wykonania konserwacji cieków 
podstawowych Męciny i Kopli. 

12 IX – uroczyste podpisanie umowy pomiędzy Samorządem Województwa Wielkopolskiego 
a Stowarzyszeniem Metropolia Poznań w sprawie realizacji Strategii ZIT.  

15 IX – otwarcie przedszkola publicznego w Tulcach – inwestycja firmy Skaland 
20 IX – jubileusz 50-lecia pożycia małżeńskiego – 9 par otrzymało medal Prezydenta RP 
21 IX – wręczenie 8 nauczycielom aktów mianowania na stopień nauczyciela mianowanego 
 
Inwestycje 
Nowe inwestycje: 
- 1 IX – podpisanie umowy na budowę ul. Lawendowej wraz z kanalizacją sanitarną – etap III 

od Skrzyżowania z ul. Szałwiową do skrzyżowania z  ul. Szafranową. Termin wykonania 
6 miesięcy. Dotacja z RFRD. 

- 11 IX – podpisanie umowy na budowę trybun na stadionie w Kleszczewie. Termin 
wykonania – 5 miesięcy 

- 13 IX – Spotkanie z firmą KANWOD – uzgodnienie rozszerzenia zakresu budowy 
kanalizacji o część ulic Brzozowej i Trzeckiej w Gowarzewie  w celu połączenia zakresu 
inwestycji Komorniki-Gowarzewo z zakresem zrealizowanym w ramach budowy ulic 
Waniliowej Lawendowej, Szałwiowej, Brzozowej, Miętowej. 

20 IX – podpisanie umowy na zaprojektowanie i budowę drogi do Bylina – termin wykonania 
30.11.2024. 

- wkrótce wykonawca przystąpi do budowy placu zabaw w Ziminie w ramach programu  
Wielkopolska Odnowa Wsi”. Termin wykonania prac - do końca października (całość 
projektu 15 listopada).  

 
Inwestycje w toku: 
- przebudowa drogi Krzyżowniki-Komorniki  – początek robót 
- przebudowa przez Gminę dr. powiatowej w Komornikach – prace w toku 
- rozbudowa zaplecza sportowego przy stadionie w Kleszczewie – stan surowy budynku 
- budowa kanalizacji Komorniki – Gowarzewo – inwestycja w trakcie realizacji,  
- rewitalizacja parku w Komornikach  –  końcowy etap prac.     



- budowa przedszkola w Kleszczewie – wykonawca przystąpił do montażu instalacji 
wewnętrznych. 

  
Inwestycje zakończone: 
- budowa boiska do piłki plażowej w Tulcach 
- termomodernizacja budynku Gminnego Centrum Tradycji i Szkoleń OSP. 
 
Pan Wójt przekazał informację, że Gmina otrzymała kolejne dofinansowanie z funduszu Polski 
Ład – 2,5 mln zł na budowę świetlicy w Krerowie oraz rozbudowę strażnicy w Gowarzewie. 
 
Ad. 22 
 Radna Ewa Kirkowska spytała jakiej wielkości środki Gmina otrzymała na rozbudowę 
strażnicy w Gowarzewie i czy jest możliwość poszerzenia prac o toalety. 
Pan Wójt powiedział, że dofinansowanie wynosi 2,5 miliona. Jeżeli się uda zmodyfikować 
projekt to warto aby funkcjonowała tam publiczna toaleta. 
 Radny Jędrzej Janiak spytał o plany w zakresie monitoringu na terenie gminy, skoro 
ostatni projekt o dofinasowanie nie uzyskał akceptacji, chodzi o tereny boiska, skwer 
rekreacyjny w Tulcach.  
Pan Wójt powiedział, że musimy to zrobić wg planu, nie pojedynczymi kamerami, tak aby 
funkcjonowały one w jednym systemie. Przy szkole w Tulcach najprawdopodobniej będzie 
jeszcze szansa na zamontowanie kamery na bazie wyposażenia, które już jest, ale należy to 
jeszcze sprawdzić. 

Pani Sołtys Taniborza poprosiła aby w związku z zabezpieczonymi przez sołectwo 
środkami na monitoring, ująć Tanibórz w projekcie monitoringu gminnego. 

Pan Wójt powiedział, że jak będą nabory to zapewne będzie taka możliwość aby tego 
rodzaju instalacje zamontować w lokalizacjach, gdzie jest największe zaangażowanie ze strony 
mieszkańców. 

Ad. 23 porządku posiedzenia 
W związku z brakiem dalszych pytań i wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący 

podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 18:00.  
 

 
    Za zgodność z przebiegiem obrad 

 
Protokołowała        Przewodniczący Rady Gminy 

        Agata Zdobylak                        Marek Maciejewski 

 


